

سيرة فـلانة

- الاسم: أحمد حسن قاسم السعيدى.
- المواليد: 1981م.
- محل التولد: محافظة ذى قار.
- التحصيل الدراسى: دكتوراه.
- الاختصاص العام: فلسفة اصول الدين.
- الاختصاص الدقيق: فكر إسلامى.
- عنوان الأطروحة: الاسس الكلامية لنظام الحكم فى الفكر الإسلامى.
- الجهة المناحة: الجامعة العراقية/ كلية العلوم الإسلامية/ قسم العقيدة.
- سنة التخرج: 2018/2017م
- محل العمل: جامعة ذى قار/ كلية التربية للبنات/ قسم علوم القرآن والتربية الإسلامية.
- رقم التليفون: 07801593340
- الايميل: ahmad4112009@gmail.com
- البحوث العلمية: لعام 2021/2020
- 1- القيم الأخلاقية فى كلام الإمام الحسن العسكري (عليه السلام).
- 2- الفوبيا وأثرها على صحة التفكير وانعطاف السلوك (دراسة سيكولوجية تطبيقية فى القرآن الكريم).
- 3- الفلسفة الدينية لظاهرة الانتحار فى المجتمع الإسلامى.
- 4- الشيخ احمد بن زين الدين الاحسائي وآراءه الفكرية.
- 5- التأصيل القرآنى لمفهوم التوحيد الذاتى (سورة آل عمران دراسة معاصرة).
- 6- الاسس الفكرية للمدرسة الاخبارية المحدث الاسترلابادى انموذجا.
- 7- أسس وعوامل نشوء التيارات السلفية فى الفكر الإسلامى (دراسة تحليلية).
- 8- أسس التشريع فى الفكر الإسلامى (حجية ودلالة المصادر الثانوية وفق المذاهب الاربعة).
- عام 2022/2021

- 9- تنزيه النبي الاكرم من افتراءات المفسرين في سورة (عبس).
- 10- قداسة الانسان عند النبي الاكرم (صلى الله عليه وآله وسلم)
- 11- نساء الطف أدوارهن الاجتماعية وانعكاساته على اخلاقية الموقف.
- 12- البعد القرآني في قول الإمام الحسين (عليه السلام) "رضى الله رضانا أهل البيت".
- 13- مجزرة سبايكر وآثارها النفسية والاجتماعية على ذوي الضحايا "دراسة ميدانية تطبيقية لمدينة الدواية- محافظة ذي قار".
- 14- التعبير عن الرأي وأثره على حياة الفرد والمجتمع "دراسة في الدوافع والموانع"
- 15- الفلسفة السياسية لنظام الحكم في الإسلام "دراسة تطبيقية للخطبة القدسية".
- 16- الخطاب الديني واثره في التعايش السلمي بين الأديان. خطاب السيد السيستاني في الشأن العراقي بعد عام 2003 نموذجا.
- 17- الأحكام الشرعية بين مادية الفعل وميتافيزيقية الغرض.
- 18- فلسفة الخير والشر في الفكر الديني وأثرها على سلوك الإنسان.

•Name: Ahmed Hassan Qassem Al-Saidi.

•Births: 1981 AD.

•Place of birth: Dhi Qar Governorate.

•Academic achievement: Ph.D.

•General competence: the philosophy of the origins of religion.

•Exact specialization: Islamic thought.

Thesis title: Theological foundations of the system of governance in Islamic thought.

•Granting body: Iraqi University/ College of Islamic Sciences/ Department of Creed.

Graduation year: 2017/2018 AD

•Place of work: Dhi Qar University/ College of Education for Girls/ Department of Quranic Sciences and Islamic Education.

•Phone number: 07801593340

•Email: ahmad4112009@gmail.com

•Scientific research: for the year 2020/2021

- 1- Ethical values in the words of Imam al-Hasan al-Askari (peace be upon him).(
- 2- Phobia and its impact on the correctness of thinking and inflectional behavior (an applied psychological study in the Holy Qur'an.(
- 3- The religious philosophy of the phenomenon of suicide in the Islamic society.
- 4- Sheikh Ahmed bin Zain Al-Din Al-Ahsa'i and his intellectual opinions.
- 5- The Qur'anic rooting of the concept of self-unification (Surat Al-Imran, a contemporary study.(
- 6- The intellectual foundations of the news school, the updated Istrabadi, as a model.
- 7- Foundations and factors for the emergence of Salafi currents in Islamic thought (analytical study.(
- 8- The foundations of legislation in Islamic thought (authenticity and significance of secondary sources according to the four schools of thought.(

•2021-2022

- 9- The honorable Prophet is free from the falsehoods of the commentators in Surat (Abs.(
- 10- The holiness of man according to the Noble Prophet (may God's prayers and peace be upon him and his family(
- 11- The most gentle women, their social roles and their implications for the morality of the situation.
- 12- The Qur'anic dimension in the saying of Imam Hussein (peace be upon him) "God's pleasure is our satisfaction, Ahl al-Bayt".
- 13- The Speicher massacre and its psychological and social effects on the families of the victims, "An applied field study of the city of Al-Dawaya - Dhi Qar Governorate."
- 14- Expression of opinion and its impact on the life of the individual and society "A study of motives and impediments"
- 15- The political philosophy of the ruling system in Islam "An applied study of the fidaki sermon."
- 16- Religious discourse and its impact on peaceful coexistence between religions. Sistani's speech on Iraqi affairs after 2003 as a model.
- 17- The legal rulings between the materiality of the act and the metaphysical purpose.
- 18- The philosophy of good and evil in religious thought and its impact on human behavior.